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Rada Miejska w Drzewicy 

 

PROTOKÓŁ  

Z OBRAD VIII SESJI IX KADENCJI (2024-2029) 

RADY MIEJSKIEJ W DRZEWICY 

 z dnia 30 stycznia 2025 r.   

 

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2025 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 13:31 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Bożena Dobosz 

2. Sebastian Gubiec 

3. Krzysztof Jakubczyk 

4. Krzysztof Konewka 

5. Michał Kopczyński 

6. Ireneusz Kowalski 

7. Anna Kumur 

8. Paweł Małek 

9. Bartłomiej Matyja 

10. Karol Podogrocki 

11. Joanna Popis 

12. Anna Rogulska 

13. Krzysztof Walczyk 

14. Dorota Wiktorowicz 

15. Eugeniusz Wrzesień 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu  

1. Otwarcie sesji. 

 

Ósmą Sesję Rady Miejskiej w Drzewicy otworzyła i powitała zaproszonych gości Dorota 

Maria Wiktorowicz – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy wypowiadając formułę: 

„Otwieram ósmą sesję Rady Miejskiej w Drzewicy”. 

 

W/w poinformowała, że obrady Rady Miejskiej w Drzewicy są transmitowane na żywo 

w Internecie i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk oraz obraz. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Drzewica. 

Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się do systemu e-sesja, po czym 

sprawdziła kworum. Stwierdziła, że na stan Rady 15 w sesji uczestniczy 15 radnych, 

w związku z czym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dorota Wiktorowicz 
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2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Dorota Wiktorowicz złożył wniosek formalny o poszerzenie obrad o 

punkt 5h, dotyczący podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Drzewica. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku obrad poprzez dodanie punktu 5h, tj. Podjęcie uchwały ws. przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Drzewica - na wniosek 

Przewodniczącej Rady.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji (23.12.2024 r. i 14.01.2025 r.); 

4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (od 23.12.2024 r do 30.01.2025 r.); 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica na lata 2025-2029; 

b) zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025 r.; 

c) udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu terytorialnego; 

d) podziału sołectwa Jelnia i utworzenie sołectwa Augustów oraz nadania statutów sołectwa 

Augustów i sołectwa Jelnia; 

e) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania pobieranych opłat oraz ustalenia form i specjalności kształcenia 

nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Drzewica w roku 2025; 

f) przyjęcia Regulaminu wynajmu i użytkowania pomieszczeń w placówkach oświatowych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Drzewica; 

g) przystąpienia Gminy Drzewica do realizacji Programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej „Opieka wytchnieniowa" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025. 

h) przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Drzewica”. 

6. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miejskiej w Drzewicy za 2024 rok. 

7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego za 2024 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Drzewicy 

za rok 2024. 

9. Wolne wnioski, sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 
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3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji (23.12.2024 r. i 14.01.2025 r.); 

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem: Czy są uwagi do protokołów z poprzednich 

sesji?  

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji (23.12.2024 r. i 14.01.2025 r.);.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (od 23.12.2024 r do 30.01.2025 r) 

 

Burmistrz powiedział, że jest to informacja obejmująca okres od 23 grudnia. Powiedział, że w 

międzyczasie odbyła się jedna sesja nadzwyczajna.  

W minionym okresie odbyło się wiele spotkań:  

- Burmistrz spotkał się z Marszałkiem, członkiem zarządu, Wicemarszałkiem Województwa 

Łódzkiego, Arturem Bagińskim. Co roku tego typu rozmowy są prowadzone w kontekście 

współpracy samorządu Szczebla Wojewódzkiego z gminą Drzewica. Ogłaszanych jest wiele 

konkursów, w których Gmina aplikuje.  

- Odbyło się spotkanie ze Starostą Baranowskim odnośnie wspólnego opracowania 

dokumentacji, na rozbudowę infrastruktury sportowej, rekreacyjnej na terenie między RCK-

iem a Orlikiem. Jest to teren starostwa. Gmina Drzewica chce wspólnie z powiatem 

opracować dokumentację, a potem pozyskać środki zewnętrzne. Na zadanie przeznaczone by 

były pozyskane środki zewnętrzne od marszałka i kolejne dwie trzecie wartości podzielone 

między gminą Drzewicą a Opoczyńskim Powiatem. Pismo stosowne do powiatu zostało 

wystosowane. Jest deklaracja, że powiat takie środki w budżecie na dokumentację 

zabezpieczy. 

- Odbyło się spotkanie z paniami dyrektorkami reprezentującymi firmę MS-EKO. Jest to 

firma, która w tym roku realizuje odbiór odpadów komunalnych od mieszkańców. Były to 

pani Grzymkowska-Łepeta oraz druga z pani dyrektorek, Ewa Kwat. Mówione było o 

współpracy ponieważ jest to nowy podmiot, który po raz pierwszy wygrał przetarg w gminie 

Drzewica. Na spotkaniu był również obecny prezes spółdzielni mieszkaniowej i 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Małek w kontekście sprawnego odbioru odpadów 

komunalnych od dużej grupy mieszkańców, jaką są mieszkańcy spółdzielni mieszkaniowej w 

Drzewicy. 

- Burmistrz odbył rozmowę z Iwoną Zatorską - Sytyk. To jest nowa osoba na stanowisku 

dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. Jest  kilka uzgodnień za poprzednika pani dyrektor w 



Strona 4 z 24 

 

kontekście współpracy i ma nadzieję, że będzie to współpraca z dużą korzyścią dla gminy 

Drzewica. 

W okresie międzysesyjnym odbyło się szereg wydarzeń:  

- Po raz kolejny miasto Drzewica jest wśród tych miast w Polsce, ulicami których jest 

organizowany Orszak Trzech Króli. Organizatorem było Drzewickie Centrum Wolontariatu 

Ofiarna Dłoń, Parafia, RCK oraz gmina Drzewica. 

-14 stycznia odbył się pierwszy koncert w ramach inauguracji cyklu spotkań świąteczno- 

noworocznych, na które Burmistrz Drzewicy zaprasza mieszkańców.  

- w dniach 20-27 stycznia odbyły się spotkania świąteczno- noworoczne w sołectwach. 

Burmistrz podziękował szczególnie paniom z Kół Gospodyń Wiejskich, wszystkim osobom, 

które również z paniami współpracowały za przygotowanie tych spotkań a także 

mieszkańcom za obecność. 

- 26 stycznia odbyło się zebranie zarządu oddziału Miejsko-Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych. To spotkanie jest podsumowujące cykl pracy w roku 

minionym wszystkich jednostek. Podczas spotkania obecni byli Zastępca Komendanta 

Powiatowego Straży Pożarnej Krzysztof Juszczak, Zarząd Powiatowy Ochotniczych 

Jednostek reprezentował prezes Jurowski, jak również był obecny kapelan strażaków, ksiądz 

proboszcz Jarosław Wypchło z parafii w Domasznie, 

- Odbył się po raz kolejny w Drzewicy finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Jak co 

roku główny ciężar organizacji wzięło na siebie Drzewieckie Centrum Wolontariatu z 

prezesem Dominikiem Niemirskim we współpracy z RCK-iem, z gminą Drzewica. W tym 

roku padła rekordowa kwota podczas zbiórki – 36.073,83 zł.   
- Odbyło się kolejne spotkanie z grupą rodziców dzieci urodzonych w ostatnim kwartale roku 

ubiegłego. Burmistrz wraz z panią dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej złożył gratulacje 

rodzicom a także wręczone zostały pamiątkowe dyplomy i drobne upominki z racji narodzin 

najmłodszych obywateli gminy Drzewica. 

- Od 1 stycznia do 20 czerwca trwa nabór do żłobka Wesołe Smyki. Wnioski trzeba składać 

do dyrektor żłobka Ilony Białek. Opieką żłobkową obejmowane są dzieci od 20 tygodnia do 

trzeciego roku życia. 

- Od 27 stycznia bieżącego roku do 28 lutego mieszkańcy mogą składać wnioski propozycje 

do projektów obywatelskich tzw. grantów obywatelskich 2025. 

- Z dniem 31 stycznia upływa termin składania informacji przez mieszkańców, którzy na 

swoich nieruchomościach mają wyroby zawierające azbest. 

- 31 grudnia została zawarta umowa na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Drzewica w roku 2025. 

Szacowana wartość kontraktu 2.091.528 zł. 

- 2 stycznia została zawarta umowa na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z 

koszy ulicznych, parkingów, budynku urzędu miejskiego oraz wiejskich świetlic oraz placu 

zabaw. Wartość kontraktu 94.750,56 zł. 

- Trwają procedury związane z budową budynku klubowego, sportowego w Radzicach, 

rozbudową szkoły w Idzikowicach oraz budową budynku Świetlicy w Świerczynie. 

- Gmina jest na etapie procedur odbiorowych budynku wielorodzinnego, socjalnego na 

„Skale” w Drzewicy. 

- Trwa przebudowa drogi pojazdowej ulicy Żeromskiego w Drzewicy. Wykonywane są prace 

brukarskie na chodnikach. Są tam już również wcześniej ułożone dwie warstwy masy 

asfaltowej. 

- Trwa przebudowa drogi gminnej dojazdowej do dworca PKP. Prowadzone były rozmowy z 

PKP S.A. w kontekście poprawy otoczenia tego dworca (m.in.) szalet. PKP ubiega się o 

pozwolenie na rozbiórkę szaletu - prace będą realizowane. 
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- Trwa przebudowa drogi ulica Słowackiego w Drzewicy. Zamontowano oporniki, krawężnik 

oraz wykonano podbudowę w celu utwardzania tego pobocza oraz wymieniono odcinek sieci 

wodociągowej od wysokości placu przed kościołem do rozjazdu. 

- Trwa przebudowa i rozbudowa budynku przedszkola samorządowego w ramach zadania 

„Utworzenie 38 nowych miejsc opieki Maluch Plus lata 2022-2029”. 

- od 28 listopada ubiegłego roku jest przerwa w przyjmowaniu wniosków w ramach programu 

Czyste Powietrze. Wnioski o płatność są nadal przyjmowane i rozliczane. Program będzie 

modernizowany i zostanie uruchomiony 31 marca bieżącego roku. 

- 85 uczniów z szkół z gminy Drzewica ukończyło kurs nauki pływania. Zadanie jest 

współfinansowane ze środków ministerstwa oraz gminy Drzewica, a program realizowany 

jest we współpracy z Wojewódzkim Zrzeszeniem LZS w Łodzi, który pełni funkcję operatora 

wojewódzkiego. 

- W klasach czwartych szkoły podstawowej ruszy projekt edukacji matematycznej z użyciem 

narzędzi sztucznej inteligencji. Celem projektu jest poprawa umiejętności matematycznych. 

Założeniem tego jest to, że dzięki sztucznej inteligencji uczniowie klas czwartych będą mieli 

zindywidualizowany poziom zadań oraz będzie stopniowo zwiększany wraz z rozwojem 

kompetencji. 

- Od 2 marca z początkiem drugiego półrocza zostanie zwiększona liczba godzin świetlic w 

szkołach.  

- 27 stycznia wpłynęło pismo od powiatowego lekarza weterynarii z informacją, że 23-go 

stycznia stwierdzono wystąpienia ASF-u u padłego dzika w powiecie przysuskim oraz u 

dwóch dzików odstrzelonych. W konsekwencji wchodzi w życie rozporządzenie wykonawcze 

Unii Europejskiej, na podstawie którego obszar trzech gmin z powiatu: Białaczów, Drzewica, 

Opoczno został objęty ograniczeniami. Jest to tzw. obszar niebieski. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady udzieliła głosu panu Tomaszowi Woźniakowi, 

Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, który na początku podziękował burmistrzowi za 

szybką reakcję na pismo, które zostało wysłane. Powiedział, że sytuacja jest dość napięta i że 

dostał wytyczne żeby zrobić spotkanie w każdej gminie z sołtysami i radnymi, w celu 

przekazania informacji o aktualnej sytuacji epizootycznej w naszym powiecie. Powiedział, że 

rok się zaczyna niezbyt ciekawie ze względu na choroby zwierząt : pryszczycę i niebieski 

język, który szaleje w Polsce. Prosił o rozpropagowanie wśród mieszkańców ulotek, które 

przywiózł na temat tych chorób. Tomaszowi Woźniakowi towarzyszyły dwie koleżanki z 

pracy starsza inspektor doktor Paduszyńska i pani inspektor Katarzyna Jurek, które w swoich 

prezentacjach przedstawiły najważniejsze problemy.  

Doktor Paduszyńska opowiedziała na temat sytuacji epizootycznej związanej z wysoce 

zjadliwą grypą ptaków i afrykańskim pomorem świń. Powiedziała, że wydawałoby się, że np. 

z pryszczycą już się pożegnaliśmy, ale ostatnimi czasy właśnie wykryto ognisko tej choroby 

w Niemczech. a niestety jest to choroba, która bardzo szybko się rozprzestrzenia, więc 

niestety stanowi również ryzyko dla nas. Odnośnie grypy ptaków powiedziała, że z tą 

jednostką chorobową borykamy się już od kilku lat. Problem wraca okresowo. Występowanie 

nowych ognisk tej choroby związane jest głównie z migracją ptaków. Na chwilę obecną 

sytuacja w naszym województwie nie wygląda zbyt ciekawie, ponieważ mamy już trzy 

ogniska choroby. Jeżeli chodzi o wymogi biosekuracji dotyczące ptasiej grypy, mamy 

rozporządzenie ministra rolnictwa na temat właśnie tych środków podejmowanych w związku 

z wystąpieniem grypy ptaków. Jeżeli chodzi o gospodarstwa przydomowe, najważniejsze 

punkty to utrzymywanego drobiu w izolacji od ptactwa dzikiego. Kury, muszą poruszać się po 

posesji ogrodzonej. Najważniejsze, żeby dawać im jeść w pomieszczeniu zamkniętym, żeby 

do tej paszy przeznaczonej dla kur nie miały dostępu żadne ptaki dzikie. Tak samo jeśli 

chodzi o pojenie, powinno odbywać się w pomieszczeniach zamkniętych. Niedopuszczalne 
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jest pojenie ptactwa wodą pochodzącą ze zbiorników wodnych, tylko to też musi być woda, 

do której ptaki dzikie dostępu nie miały. I oczywiście kontrolujemy nasze stado drobiu, jeżeli 

chodzi o ich zdrowie, czyli obserwujemy występowanie jakichś niepokojących objawów. 

Objawy grypy są głównie ze strony odkładu oddechowego, czyli jakieś kichanie, prychanie. 

Jeżeli chodzi o drób, mamy też spadek nieśności u niosek. Możemy obserwować takie 

niepokojące objawy jak: biegunki czy apatie, upadki. Jeżeli, jakiemuś gospodarzowi padnie 

całe stado, jest to dość niepokojące, więc należy takie przypadki zgłaszać. 

Wszelkie podejrzenia występowania chorób zwalczanych z urzędów, w tym ptasiej grypy, 

należy zgłaszać do powiatowego lekarza weterynarii i wtedy podejmowane będą dalsze 

czynności.  

Na chwilę obecną mamy w powiecie trzy gminy objęte strefą niebieską, czyli pierwszą. Jest 

to strefa, w której choroby jeszcze nie ma, ale jest to tak zwana strefa bufurowa, mająca 

chronić teren wolny od choroby, przed jej przemieszczeniem się. Czyli u nas choroby jeszcze 

nie ma, ale mamy zastosować zaporę. Jeżeli chodzi o gospodarstwa utrzymujące świnie, 

podobnie jak w przypadku gospodarstw utrzymujących drób, muszą być spełnione określone 

warunki , takie jak zabezpieczenie budynku, gdzie są utrzymywane świnie przed dostępem 

właśnie zwierząt wolnożyjących oraz domowych, mamy stosowanie środków 

dezynfekcyjnych, odkażenie obuwia, sprzętu oraz powiedziała, że dużo osób narzekało, że 

muszą być maty na wejściu do pomieszczenia, gdzie są świnie, we wjeździe i furce do 

gospodarstwa. Teraz już może być to zastąpione opryskiwaczem. Także są plany, aby 

zastosować odgrodzenie od powiatu przysuskiego. Mają być wstawiane właśnie takie 

konstrukcje mające zapobiec migracji dzików. Odstrzał sanitarny dzików nieprzerwanie trwa 

w powiecie. Populacja dzika jest mniejsza niż jeszcze kilka lat temu, ale ostrzał sanitarny 

ciągle trwa, aktualnie do 31 marca jest jeszcze do ostrzału około 200 sztuk dzików. Na chwilę 

obecną odstrzelono ponad 300. 

Następnie głos zabrała Katarzyna Jurek, która przedstawiła krótką prezentację na temat 

pryszczycy i choroby niebieskiego języka. Powiedziała ona, że pryszczyca pojawiła się w 

Niemczech niedaleko granicy z Polską, stąd właśnie muszą przedstawić najważniejsze 

informacje dotyczące tej choroby, bo realnie jest ona zagrożeniem dla naszego państwa. 10 

stycznia 2025 roku potwierdzono w Niemczech u trzech wołów domowych tą pryszczycę. 

Utrzymywane one były w niewielkim gospodarstwie, w którym łącznie było 14 bawołów. 

Gospodarstwo to było zlokalizowane 70 kilometrów od granicy z Polską. Próbki do badań 

pobrano 9 stycznia. Zwierzęta zakażone padły. Wstępnie podejrzewano chorobę niebieskiego 

języka, bo choroba niebieskiego języka daje bardzo podobne objawy, Jednak została ona 

wykluczona. Dalsze badania potwierdziły obecność wirusa pryszczycy. Władze niemieckie 

ustaliły, że nie było przemieszczeń zwierząt ani produktów z gospodarstwa. Pozostałe 

zwierzęta w gospodarstwie zostały uśmiercone, bo pryszczyca jest chorobą zwalczaną z 

urzędu. Jest ona zakaźną i zaraźliwą chorobą zwierząt parzystokopytnych. Na zakażenie 

najbardziej wrażliwe jest bydło, świnie, owce, kozy. Okres inkubacji wynosi minimum 2 dni, 

maksymalnie 14. Najczęściej jest to od 3 do 8 dni. Zakażone zwierzęta już w okresie 

inkubacji wydalają wirusa, zanim pojawią się u nich objawy kliniczne choroby. Ludzie są 

wrażliwi na zakażenie, jednak pryszczyca u ludzi nie jest śmiertelna, zwykle przebiega 

łagodnie. Ludzie zarażają się nią w wyniku bezpośredniego kontaktu z chorym zwierzęciem, 

jak również spożywając mięso, mleko, niepasteryzowane przetwory mleczne pochodzące od 

zakażonego zwierzęcia. Wirus jest obecny we wszystkich wydalinach i wydzielinach. 

Wydalany jest ze śliną, wydychanym powietrzem i moczem już na 24 do 48 godzin przed 

powstaniem pierwszych pęcherzy pryszczycowych. Kraj, w którym wystąpi pryszczyca, 

narażony jest na ogromne straty ekonomiczne w przemyśle mięsnym i w hodowli. Zakażone i 

chore na pryszczyce zwierzęta wydalają wirusa z wydychanym powietrzem, wydzielinami i 

wydalinami. Mogą być one nosicielami wirusa nawet do trzech lat. Źródłem zakażenia są 
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zwierzęta chore lub po przechorowaniu, ślina, mleko, jego przetwory, ręce i odzież obsługi, 

mięso i jego przetwory, nasienie i zarodki, środki transportu, gryzonie. Wirus może być 

przenoszony z wiatrem na odległość do 10 km. Wirus pryszczycy jest szczególnie wrażliwy 

na pH kwaśne poniżej 6 i zasadowe powyżej 9, dlatego bardzo ważne jest zastosowanie 

odpowiednich środków dezynfekcyjnych w walce z tym wirusem. W środowisku może 

przetrwać w przybliżeniu do 50 dni w wodzie, 70 dni na pastwisku, od 26 do 200 dni w 

glebie, na workach, sianie lub słomie. 35 dni na kartonie, drewnie lub metalu 

zanieczyszczonych skażoną surowicą, krwią lub tkanką. W okresie letnim może zachować 

swoją zjadliwość przez kilkanaście dni w glebie, ściekach lub w odchodach. W zimę okres ten 

może wydłużyć się do tygodni, a nawet miesięcy. Wirus pryszczycy może przetrwać wiele 

miesięcy w mięsie solankowym i peklowanym, w kiełbasach do 56 dni, w tłuszczach szynki 

do 183 dni, w bekonie do 190. Wirus pryszczycy zachowuje właściwości zakaźne w 

produktach mlecznych przechowywanych w niskich temperaturach, w mleku i w maśle od 14 

do 45 dni w chłodni, w odtłuszczonym mleku w proszku nawet do 2 lat. Objawami 

klinicznymi są pęcherzyki, pęcherze i bąble występujące na wargach języku w okolicach 

otworów nosowych, a po pęknięciu tych pęcherzy tworzą się nadżerki. U zwierząt występuje  

kulawizna, intensywny ślinotok, otwieranie jamy ustnej z charakterystycznym cmokaniem, 

gorączka, apatia, osowiałość, u bydła mlecznego, znaczący spadek produkcji mleka. Choroba 

w stadzie może występować w postaci klasycznej z pęcherzami, gorączką, kulawizną lub w 

postaci łagodnej ze słabo wyrażonymi objawami klinicznymi. Zwierzęta młode, cielęta, 

prosięta i jagnięta są bardzo wrażliwe i często padają z powodu zapalenia mięśnia sercowego 

bez innych oznak choroby. U bydła zwykłe objawy są dobrze wyrażone. Pęcherze powstają 

najczęściej na błonach śluzowych jamy ustnej.  

Odnośnie choroby niebieskiego języka inspektor powiedziała, że jest ona zakaźną chorobą 

przeżuwaczy zarówno domowych, jak i dzikich. Chorują na nią bydło, owce, kozy, a także 

sarny, jelenie. Zwierzęta nie zarażają się bezpośrednio od siebie, a jedynie poprzez owady 

kłująco ssące z rzędu muchówek. Choroba nie przenosi się na ludzi oraz inne gatunki zwierząt 

gospodarskich i domowych. Oznacza to, że mięso, mleko, skóra, wełna i inne produkty od 

przeżuwaczy są bezpieczne dla zdrowia ludzi. Bydło zakaża się znacznie częściej niż owce, 

aczkolwiek choruje rzadko. Ponadto choroba ta u bydła przebiega w łagodniejszej postaci niż 

u owiec. Po przechorowaniu bydło może stać się nosicielem zarazka. Zakażenie może 

przebiegać bezobjawowo. W przypadku wystąpienia objawów najczęściej obserwujemy 

gorączkę, osowiałość, zapalenie spojówek, zaczerwienienia i obrzęk błony śluzowej jamy 

ustnej, ślinotok, owrzodzenie opuszki zębowej i niekiedy końca języka, nadmierne 

wydzielanie śliny, wydzielina z nosa, obrzęk lub zaczerwienienie strzyków stromy. Kulawizna 

spowodowana zapaleniem koronki i tworzywa racic. Możliwość długoterminowych strat 

produkcyjnych u ozdrowieńców, na przykład zmniejszenia na wydajność mleczna. Choroba 

niebieskiego języka nie jest objęta obowiązkiem zwalczania. W przypadku pryszczycy 

zwierzęta chore oraz zwierzęta z gatunków wrażliwych poddawane są niezwłocznie 

uśmierceniu. W przypadku choroby niebieskiego języka zwierzęta chore nie uśmierca się, 

tylko należy je leczyć, za wyjątkiem konieczności niezwłocznego uśmiercenia ze względów 

humanitarnych. W przypadku pryszczycy zwierzęta mogą zarażać się bezpośrednio od siebie, 

w przypadku choroby niebieskiego języka nie zarażają się bezpośrednio od siebie, a jedynie 

przez owady ssące. Jak ochronić stado przed zakażeniem? Przede wszystkim wprowadzane 

zwierzęta do stada muszą pochodzić z wiadomego źródła, muszą być oznakowane. W 

przypadku zakupu zwierząt z innych państw muszą być zaopatrzone w świadectwa zdrowia 

potwierdzające ich pochodzenie i status zdrowotny. W przypadku świń także w obrocie 

krajowym. Stosować pasze i ściółki pochodzące z wiadomego źródła. Zapewnić czystość i 

higienę w gospodarstwie. Nie używać narzędzi i sprzętów z innych gospodarstw. Stosować 

odpowiednie środki dezynfekcyjne, w przypadku pryszczycy o pH kwaśnym poniżej 6 lub 
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zasadowym powyżej 9. Stosować środki przeciwko owadom i zwalczać je w miejscach 

przebywania zwierząt. 

 

Sołtys Bogusław Sarwa – spytał, czy państwo przewiduje odszkodowanie dla rolników w 

momencie, gdy zwierzęta są uśmiercane?  

 

Tomasz Woźniak – odpowiedział, że pryszczyca jest chorobą zwalczaną z urzędu, a więc 

rolnikowi przysługuje odszkodowanie za uśmiercone zwierzęta. Natomiast przy niebieskim 

języku nie jest ona chorobą zwalczaną z urzędu i nie przysługuje. Powiedział, że chciałby 

zwrócić szczególną uwagę i prosić, aby zebrani w swoim terenie głosili informację, iż 

pryszczycy na razie u nas nie ma, natomiast niebieski język - ogniska są. 

 

Radny Eugeniusz Wrzesień – powiedział, że jeżeli chodzi o pryszczycę że bakterii w mleku   

UHT  nie będzie, a w kiełbasie jest kilkadziesiąt dni. Spytał, czy w mięsie od zarażonego 

zwierzęcia  po obróbce (np. upieczeniu) czy bakterie giną, czy nie? 

 

Tomasz Woźniak- odpowiedział, że wirus w kiełbasie, w szynce, w baleronie jest nawet do 

200 dni. Jest to choroba zaraźliwa dla ludzi, ale nie jest śmiertelna. Dlatego, jeśli tylko 

stwierdzi się jakiekolwiek ognisko, jest całkowity nakaz uśmiercenia zwierząt. Nie ma 

leczenia. Nie ma kierowania na ubój z konieczności, tak jak to jest przy niebieskim języku. 

 

Radny Paweł Małek-  spytał, co w takim przypadku  z paszami? Powiedział, że usłyszeliśmy 

informację, że w paszach takowe zarazki znajdują się i jak rozpoznać, i jak się tego ustrzec?  

 

Tomasz Woźniak – odpowiedział, że z terenów zapowietrzonych on by nie kupował żadnych 

pasz, tak jak i bydła, sztuk żywych, ponieważ to jest ryzyko.  

 

Burmistrz – podziękował Tomaszowi Woźniakowi za taką szybką reakcję. Powiedział, że 

zainteresowała go propozycja - pomysł budowania bariery między powiatami. Powiedział, że 

on sobie tego nie wyobraża,  ponieważ dziki przemieszczają się szybko. Dlatego ma 

wątpliwość, czy w ogóle jest to możliwe i ma to sens.  

Burmistrz wspomniał, że spotkał się z panem Tomaszem na spotkaniu opłatkowym w 

Strzyżowie. Wtedy po raz pierwszy, jak nieoficjalnie rozmawiali o tym, jak tylko będzie 

informacja oficjalna, to się spotkają.  Burmistrz powiedział, że jego propozycja była taka, 

żeby spotkać się podczas sesji. Dodał, że bardzo rzadko ma informacje o tych chorobach a ta 

prezentacja naprawdę przemawia. Dlatego chciał żeby to było jednak wyświetlona 

prezentacja ponieważ daje to większe wrażenie.  

Jeszcze raz podziękował w imieniu swoim i wszystkich swoich pracowników za 

zorganizowanie tak szybkiego spotkania i prosił wszystkich radnych i sołtysów o 

propagowanie tej informacji wśród swoich mieszkańców.  

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Tomasz Woźniak 

- Tadeusz Woźniak 

- Tomasz Woźniak 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Tomasz Woźniak 
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- Paweł Małek 

- Tomasz Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Tomasz Woźniak 

- Janusz Reszelewski 

- Tomasz Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Po przedstawieniu prezentacji Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę.  

Po przerwie Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się do systemu e-sesja, 

po czym sprawdziła kworum. Stwierdziła, że na stan Rady 15 w sesji uczestniczy 15 radnych, 

w związku z czym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały. 

Przewodnicząca powiedziała, że jest na sesji Pani Maria Pabjanek  i w związku z jej prośbą w 

drodze wyjątku udzieliła jej głosu, bo wnioski i sprawy różne są w punkcie dziewiątym. 

Poprosiła o zwięzłe przedstawienie problemu. 

 

Maria Pabjanek -  powiedziała, że sprawa dotyczy działalności nowego właściciela działki 

ulicy Rzecznej, która leży wzdłuż rzeki Drzewiczki. Powiedziała, że właściciel działki 

wstawia płot w korycie rzeki - wzdłuż rzeki dodała, ze jest tam również zrobiony nowy 

korytarz tej rzeki. Maria Pabjanek ma wątpliwość czy prawo na coś takiego pozwala. 

Informacje które posiada odnośnie prawa wodnego mówią, że w odległości mniejszej jak 

półtora metra od linii brzegowej nie można stawiać żadnych płotów czy ogrodzeń, musi tam 

być wolny dostęp i przejście. Powiedziała, że napisała pismo w tej sprawie do Gminy aby 

Burmistrz podjął działania prawne w tym kierunku. Dodała, że nie może być takiego 

bezprawia. Poprosiła, żeby zebrani poszli i sami się przekonali co tam się dzieje. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica na lata 2025-2029; 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Skarbnik – Irenie Jóźwickiej. 

Skarbnik powiedziała, że uchwały, które dotyczą dwóch tematów, mianowicie wieloletniej 

prognozy finansowej i zmian w budżecie, były na komisjach szczegółowo omawiane, ale 

krótko omówi, co obydwie uchwały zawierają. Powiedziała, ze tak jak poprzednio te uchwały 

są spójne ze sobą, czyli uchwała o WPF-ie zawiera te same elementy zmian, co uchwała 

dotycząca zmian w budżecie. Omówiła jakie zmiany wprowadzone zostały w tegorocznym 

budżecie:  

Zwiększamy dochody o kwotę 2.786.527,03 zł,  

wydatki budżetu zwiększamy o kwotę większą, to jest o kwotę 3 568 264,69 zł. 

Jeżeli chodzi o temat zwiększenia wydatków, są dwie pozycje zwiększeń. Wydatki 

majątkowe, czyli wydatki inwestycyjne, zwiększamy o kwotę 2,715,064,69 zł i są to środki, 

które wpłyną w tym roku jeżeli chodzi o zadanie inwestycyjne. 

Budowa budynków o funkcji sportowej, kulturalnej i turystycznej. Mowa jest o budynkach 

Idzikowice, Radzice i Świerczyna. Są to środki z Polskiego Ładu. 

Drugie zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 71 462,34 zł. Są to środki, które zwiększają 

dochody od wojewody na przewozy autobusowe.  
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Jeżeli chodzi o wydatki bieżące - zwiększamy o kwotę 138.200 zł, natomiast wydatki 

majątkowe o kwotę 3.430.064,69 zł. Zwiększenie wydatków bieżących to jest zwiększenie na 

przewozy autobusowe. 

- 83 200 zł, na zadanie, które gmina musi wykonać, to jest opracowanie ewidencji zabytków. 

- 34 000 zł środki zwiększone na dotacje, w tym 1 000 zł na stowarzyszenie osób 

niedowidzących, słabowidzących. Natomiast kwotę 33.000 zł są to środki, które zostają 

zwiększone na pomoc rodzicom, którzy mają dzieci niepełnosprawne. 

Powiedziała, że jeżeli chodzi o temat wydatków majątkowych - zadania inwestycyjne jest to 

kwota 3.430.064,69 zł.  

Dochody po zmianach będą wynosiły 67.540.122,32 zł.  

Wydatki – 77.175.155,28 zł.   

Deficyt budżetu po zmianach będzie wynosił 9.635.032,96 zł.  

Skarbnik powiedziała, że podobnie jak w poprzedniej uchwale deficyt zostanie sfinansowany 

planowanym kredytem ewentualnie pożyczką i jest to kwota w wysokości 6.800.000,00 zł : 

- z nadwyżki z lat ubiegłych - 2.720.486,66 zł, 

- z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z 

rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonych w odrębnych ustawach w kwocie- 114.546,30 zł 

 

Skarbnik - powiedziała, że te zmiany po stronie dochodów i zmiany po stronie wydatków, 

takie same kwoty spowodowały zmianę w wieloletniej prognozie finansowej. Powiedziała, że 

w momencie, kiedy zmienia się deficyt budżetu, zmieniają się dochody, wydatki majątkowe 

czy wydatki bieżące, zmienia się również wieloletnia prognoza finansowa. Dlaczego zostały 

zmienione wydatki majątkowe, wprowadzone nowe zadania, ewentualnie zwiększone zadania 

już istniejące.  

 

Burmistrz – odniósł się do dotacji w wysokości ponad 30 tysięcy złotych na zajęcia z 

dziećmi z niepełnosprawnościami. Powiedział, że formalnie jako samorząd gmina nie może 

finansować zajęć z budżetu gminy w prywatnych gabinetach rodzinom dzieci, które mają 

problemy rozwojowe. Powiedział, że jest propozycja, by finansować w połowie koszt zajęć 

rodzicom tych dzieci. Powiedział, że  koszt takich zajęć jest to około 100 złotych za godzinę. 

Najczęściej są to dwie godziny w tygodniu. Dodał, ze jeśli pomnoży się to razy cztery 

tygodnie to jest to duża kwota stąd jest propozycja w projekcie budżetu o zabezpieczeniu 

połowy tej kwoty. Na bazie tych środków dotacyjnych ogłoszony zostanie konkurs i w tym 

momencie w 50 % Gmina będzie w stanie pomóc rodzinom, żeby ten koszt był poniesiony 

przez samorząd w przypadku tych 13 dzieci. Ten wydatek jest do czerwca. Dodał, że w 

drugim półroczu mogą być podejmowane kolejne decyzje.  

 

Odnośnie zadań inwestycyjnych powiedział, że zabezpieczamy środki, które gwarantują nam 

kontynuację rozpoczętych przetargów, ukończenie pewnych zadań: 

- do końca lutego muszą powstać dokumentacje na budowę skweru na tzw. „Skale” w 

Drzewicy. Nastąpi to niebawem po przekwaterowaniu mieszkańców do nowego budynku 

socjalnego i rozebraniu ceglanki.  

- do 28 lutego dokończenie dokumentacji projektowej przebudowy budynków OSP i 

Wiejskiej Świetlicy w Radzicach Dużych, OSP i Wiejska Świetlica w Brzustowcu. Są to 

pozycje, na które w tym roku będą dokumentacje ukończone, ale potrzeba zabezpieczenia 

środków, żeby można było je sfinansować.  

Powiedział, że aby gmina mogła skorzystać z środków, które będą dostępne w ramach 

naborów na tak zwaną rewitalizację musi mieć Gminny Program Rewitalizacji oraz 

dokumentację na te inwestycje. Stąd gmina zabezpiecza  50.000 i 200.000 złotych aby 
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skorzystać z tych środków MOF-u -  Miejski Obszar Funkcjonalny Tomaszów - Opoczno. 

Burmistrz powiedział, że z alokacji wynika, że w trybie pozakonkursowym gmina ma 

przypisane około 9,5 miliona złotych. Żeby te pieniądze trafiły do Gminy Drzewica, trzeba 

przygotować dokumentację, stąd kolejne 200 tysięcy na te dokumentacje.  

Powiedział, że środki, które gwarantują zakończenie inwestycji z Polskiego Ładu-  budynki 

Idzikowice, Radzice i Świerczyna, to nie są to  rzeczy nowe, tylko środki się pojawiają, żeby 

można było kontynuować rozpoczęte wcześniej prace.  

Dodał, ze zabezpieczone również zostały środki na opracowanie dokumentacji na rozwój 

bazy sportowo-rekreacyjnej na terenie powiatowym między RCK-iem a Orlikiem w Drzewicy 

- baza o charakterze sportowo-rekreacyjnym 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica na lata 2025-2029;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 

Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 
 

 

b) zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025 r.; 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwała została omawiana na komisjach, jak i przed 

kilkoma minutami przez Skarbnik i Burmistrza  

Spytała czy są  pytania w związku z uchwałą? 

Pytań nie zgłaszano. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 
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Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 

Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 
 

Radny Paweł Małek – powiedział, że chciał podziękować za głosowanie, za to, że Radni 

podjęli uchwałę o przeznaczeniu 30.000 zł na dzieci z niepełnosprawnością. Powiedział, że 

jest to istotna pomoc dla rodzin, które borykają się z dużymi problemami. Podziękował 

Przewodniczącej i Radnemu Karolowi Podogrockiemu, ponieważ wspólnie starali się, aby ten 

zapis pojawił się w uchwale i trafił pod głosowanie. 

 

 

c) udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu terytorialnego; 

 

W punkcie tym przewodnicząca udzieliła głosu Pani Skarbnik.  

Powiedziała ona, że wzorem lat ubiegłych mamy w budżecie tegorocznym zaplanowaną 

kwotę 9.000 zł na pomoc w formie dotacji dla powiatu opoczyńskiego z przeznaczeniem tych 

środków dla Ośrodka Interwencji Kryzysowej. Uchwała daje możliwość podpisania umowy 

między Gminą a Powiatem Opoczyńskim w celu przekazania tych środków. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

- Irena Jóźwicka 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu terytorialnego;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

d) podziału sołectwa Jelnia i utworzenie sołectwa Augustów oraz nadania statutów 

sołectwa Augustów i sołectwa Jelnia; 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Agnieszce Kempie.  
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Powiedziała ona, że na podstawie z art. 5 ust. ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym, gmina może tworzyć oraz dokonywać podziału jednostek pomocniczych, w tym 

sołectw. Podział jednostki pomocniczej następuje w drodze uchwały Rady Miejskiej po 

przeprowadzonych konsultacjach społecznych z mieszkańcami lub z ich inicjatywy. Zasady 

tworzenia, łączenia, podziału oraz znoszenia jednostek pomocniczych, a także zmiany ich 

granic określa statut gminy. Zgodnie z § 62 ust. 1 uchwały Nr IV/43/2019 Rady Miejskiej w 

Drzewicy w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Drzewica (Dz. Urz. Woj. Łódzkiego z 2019 r. 

poz. 1513), Rada Miejska może tworzyć jednostki pomocnicze – sołectwa m.in. z inicjatywy 

co najmniej 1/2 mieszkańców zamieszkałych na obszarze obejmującym zakres działania 

powoływanej jednostki. Projekt podziału dotychczasowego sołectwa Jelnia i powstał z 

inicjatywy mieszkańców miejscowości Augustów (pisemny wniosek mieszkańców z dnia 22 

października 2024 r.) poparty podpisami 45 osób (liczba mieszkańców na dzień 23 października 

2024 r. wynosiła 68 osób), co stanowi ponad połowę mieszkańców miejscowości Augustów. 

Rada Miejska w Drzewicy uchwałą Nr V/49/2024 z dnia 27 listopada 2024 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji ws. utworzenia sołectwa Augustów uznała wniosek mieszkańców za 

zasadny. Następnie Zarządzeniem Nr 178/2024 z dnia 4 grudnia 2024 r. Burmistrza Drzewicy 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji dotyczących statutu sołectwa Augustów oraz zmiany 

statutu sołectwa Jelnia, przeprowadzono konsultacje społeczne dotyczące projektów statutów 

sołectwa Augustów i sołectwa Jelnia, które odbyły się w dniach od 9.12.2024r. do 20.12.2024r. 

Nie zgłoszono żadnych uwag i propozycji zmian do projektu statutów.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Agnieszka Kempa 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

podziału sołectwa Jelnia i utworzenie sołectwa Augustów oraz nadania statutów sołectwa 

Augustów i sołectwa Jelnia;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

e) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania pobieranych opłat oraz ustalenia form i 

specjalności kształcenia nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Drzewica w roku 2025; 
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W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Agnieszce Kwiecień – Dyrektor ZEAS w 

Drzewicy.   

Powiedziała ona, że jak co roku Rada Miejska do 30 stycznia podejmuje wyżej wymienioną 

uchwałę. Tak też w tym roku w budżecie gminy zostały wyodrębnione środki finansowe, to 

jest 0,8% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenie osobowe 

nauczycieli, co stanowi kwotę 84.233 zł. Ustalono maksymalną kwotę dofinansowania w 

wysokości do 80% poniesionych kosztów, jednak nie więcej niż 2.000 zł. Natomiast 

specjalności, na które ustalane jest dofinansowanie, to jest fizyka, psychologia, 

surdopedagogika, teflopedagogika, integracja sensoryczna. Dopała, że uchwała została 

pozytywnie zaopiniowana przez Związek Nauczycielstwa Polskiego w Opocznie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Agnieszka Kwiecień 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania pobieranych opłat oraz ustalenia form i specjalności kształcenia 

nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Drzewica w roku 2025;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

f) przyjęcia Regulaminu wynajmu i użytkowania pomieszczeń w placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Drzewica; 

W tym punkcie Przewodnicząca również udzieliła głosu Agnieszce Kwiecień, która 

powiedziała, że do uchwały, która została podjęta w listopadzie nadzór wniósł uwagi i 

nakazuje usunięcie punktu, który mówił, że osoba prowadząca treningi lub zajęcia po raz 

pierwszy na obiektach sportowych danej szkoły bezwarunkowo musi potwierdzić zapoznanie 

się z treścią regulaminu użytkowania obiektu w formie pisanej oraz drugiego punktu który 

mówił, że osoby naruszające porządek publiczny lub przepisy mniejszego regulaminu zostaną 

usunięte z terenu szkoły. W związku z powyższym te dwa punkty zostały usunięte z 

regulaminu a reszta pozostała bez zmian. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Agnieszka Kwiecień 

- Dorota Wiktorowicz 
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Regulaminu wynajmu i użytkowania pomieszczeń w placówkach oświatowych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Drzewica;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, 

Paweł Małek, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota 

Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

PRZECIW (2) 

Michał Kopczyński, Bartłomiej Matyja 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Jakubczyk 

 

 

g) przystąpienia Gminy Drzewica do realizacji Programu Ministra Rodziny, Pracy i 

Polityki Społecznej "Opieka wytchnieniowa" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - 

edycja 2025. 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Dyrektor MGOPS w Drzewicy Marcie 

Woźniak. Powiedziała ona, że głównym celem programu jest umożliwienie uzyskania 

doraźnej czasowej pomocy w formie usługi opieki wytchnieniowej, to jest odciążenie od 

codziennych obowiązków łączących się ze sprawowaniem opieki nad osobą z 

niepełnosprawnością przez zapewnienie czasowego zastępstwa w tym zakresie. Dzięki temu 

wsparciu osoby zaangażowane na co dzień w sprawowanie opieki nad osobą z 

niepełnosprawnością dysponować będą czasem, który mogą przeznaczyć na odpoczynek i 

regenerację, jak również na załatwienie niezbędnych spraw życiowych. Program realizowany 

będzie przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Drzewicy, a środki finansowe 

będą pochodziły z Funduszu Solidarnościowego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia Gminy Drzewica do realizacji Programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej "Opieka wytchnieniowa" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

h) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Drzewica. 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Markowi Czarneckiemu. 

Powiedział on, że projekt regulaminu został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Opocznie. Regulamin wprowadza dodatkowe regulacje w związku 

z wprowadzeniem 1 stycznia bieżącego roku obowiązku dla mieszkańców w zakresie 

selektywnej zbiórki odpadów. Powiedział, że chodzi o kolejną frakcję, mianowicie używaną 

odzież i tekstylia. Frakcja ta, zgodnie z regulaminem, powinna być oddawana przez 

mieszkańców do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych, do PSZOK-u, bądź 

też powinna być również przekazywana do punktów uprawnionych do prowadzenia zbiórki 

tego typu odpadów na podstawie odrębnych przepisów. Tego typu odpady można także oddać 

w ramach charytatywnych zbiórek na rzecz organizacji zajmujących się pomocą 

potrzebującym. Jeśli chodzi o PSZOK, sam punkt selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych będzie udostępniony dla mieszkańców i czynny w każdą sobotę w godzinach od 

8 do 15, za wyjątkiem dni ustawowo wolnych od pracy. Każdy mieszkaniec naszej gminy 

będzie mógł oddać odpady w punkcie selektywnej zbiórki odpadów, okazując dowód osobisty 

oraz potwierdzenie płatności za śmieci za ostatni kwartał. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Czarnecki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Drzewica. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

6. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miejskiej w Drzewicy za rok 2024. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji, aby odczytali sprawozdania z 

działalności swoich komisji za 2024r.  
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Pierwsza zabrała głos Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

- Bożena Dobosz, która odczytała sprawozdanie.  

 

Następnie głos zabrał Karol Podogrocki, Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Turystyki, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych, który także odczytał sprawozdanie z 

działalności komisji za 2024r. 

 

Następnie głos zabrał Krzysztof Walczyk, który odczytał sprawozdanie  Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji. 

 

Kolejne sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej - Ireneusz  Kowalski 

 

Następnie głos zabrał przewodniczący Komisji Rewizyjnej  - Eugeniusz Wrzesień, który 

odczytał sprawozdanie.  

 

Sprawozdania stanowią załącznik do protokołu. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bożena Dobosz 

- Dorota Wiktorowicz 

- Karol Podogrocki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Walczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Ireneusz Kowalski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Po przedstawieniu sprawozdań Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę.  

Po przerwie Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się do systemu e-sesja, 

po czym sprawdziła kworum. Stwierdziła, że na stan Rady 15 w sesji uczestniczy 12 radnych, 

w związku z czym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały. 

 

 

7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego za rok 2024. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca udzieliła głosu Agnieszce Kwiecień. Powiedziała ona , że 

zgodnie z ustawą karta nauczyciela organ prowadzący szkoły sporządza wyżej wymienione 

sprawozdanie i w terminie 7 dni od daty jego sporządzenie przedkłada do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, dyrektorom szkół oraz związkom zawodowym zrzeszających nauczycieli. 

Wymieniona ustawa nakłada również obowiązek na organ prowadzący szkoły do ustalenia i 

wypłacania kwoty różnicy między wydatkami poniesionymi na wynagrodzenie nauczycieli w 

danym roku a iloczynem średniorocznej liczbę etatów na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego oraz średnich wynagrodzeń. Zgodnie z wyżej wymienioną ustawą, taka analiza 

poniesionych wydatków na wynagrodzenia została przeprowadzona. Do średnich 

wynagrodzeń wlicza się wynagrodzenie zasadnicze, dodatek za wysługę lat, dodatek 

motywacyjny, dodatek funkcyjny, dodatek za warunki pracy, wynagrodzenie za godzinę 



Strona 18 z 24 

 

ponadwymiarowe, wynagrodzenie za godzinę doraźnych zastępstw, nagrody jubileuszowe, 

dodatkowe wynagrodzenie roczne, tzw. „trzynastka”, nagrody ze specjalnego funduszu, czy 

odprawy emerytalno-rentowe. Nie wylicza się natomiast świadczeń z zakładowego funduszu 

świadczeń socjalnych oraz dodatków socjalnych, czyli wiejskiego.  

Kwota bazowa na rok 2024 wynosiła 5.176,02 zł. Jeśli chodzi o nauczycieli początkujących, 

wskaźnik to jest 120% tej kwoty, a więc średnia wynagrodzenia nauczyciela to jest 6.354,58 

zł. Średnia liczba etatów tych nauczycieli to jest 9,98. Wydatki poniesione w 2024 roku na 

wynagrodzenia dla tych nauczycieli to jest 811.175,69 zł. Dopłaty dla tych nauczycieli 

początkujących nie ma. Jeżeli chodzi o nauczycieli mianowanych, wskaźnik to jest 144% 

kwoty bazowej. Średnia wynagrodzenia nauczycieli mianowanych to jest 7.453,47 zł. Średnia 

liczba etapów to jest 15,98. Iloczyn średniej liczby etatów i średnich wynagrodzeń tych 

nauczycieli to jest 1.429.277,41 zł. Wydatki poniesione przez organ prowadzący w 2024 roku 

na te wynagrodzenia dla nauczycieli mianowanych to jest 1.455.075,84 zł. I tu również 

dopłaty nie ma. Jeśli chodzi o nauczycieli dyplomowanych, wskaźnik to jest 184% kwoty 

bazowej. Średnie wynagrodzenie tych nauczycieli to jest 9.523,88 zł. Średnia liczba etatów 

nauczycieli to jest 78,98. Ile, czyli średniej liczby etatów nauczycieli i średnich wynagrodzeń 

nauczycieli dyplomowanych, To jest 9.026.352,51 zł. Wydatki poniesione na tych nauczycieli 

to jest 8.832.595,16 zł. I tutaj dopłata będzie dla nauczycieli dyplomowanych w kwocie 

193.757,35 zł. Natomiast pełna kwota, łącznie z ZUS-em, z podatkiem i z PPK, to jest 

257.045,30 zł. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Agnieszka Kwiecień 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

8. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Drzewicy za rok 2024. 

 

W tym punkcie Przewodnicząca  udzieliła głosu Marcie Woźniak.  

Przedstawiła ona sprawozdanie z działalności MGOPS.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

 

9. Wolne wnioski, sprawy różne. 

 

Radny Eugeniusz Wrzesień – odnośnie sprawozdania Marty Woźniak powiedział, że na tym 

obszarze dużo jest robione i jest to duża pomoc i za to podziękował . Podziękował 

Burmistrzowi za pomoc rodzicom, którzy mają dzieci  z niepełnosprawnością. Powiedział, że 

jest dumny, że może być radnym w tej gminie.  Dodał, że ludzie nam zazdroszczą dworca 

PKS i podobnie jest z dworcem PKP. Powiedział, że jeździ tam często i widzi, jak się on 

zmienia.  Dodał, że chciał zgłosić jeden wniosek a mianowicie 30 maja w Szkole 

Podstawowej w Brzustowcu odbędzie się uroczystość nadania imienia i sztandaru dla Szkoły 

Podstawowej w Brzustowcu i poprosił o zabezpieczenie środków na ten cel.  
 

Bartłomiej Matyja – odniósł się do pracy firmy, która odbiera teraz śmieci. Powiedział, że 

dzisiaj się dowiedział, że było zebranie Burmistrza i radnego Małka i poprosił o 
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wytłumaczenie. Powiedział, że wspólnie z mieszkańcami osiedla, nie są zadowoleni z 

częstotliwości odbioru śmieci. Powiedział również, że wiata wypełniona jest pod sufit a worki 

leżą nawet na podłodze i jak przyjdą temperatury około 30 stopniowe, to może być problem i 

powiedział że chciałby zwrócić się z prośbą o częstszy odbiór tych śmieci. 

 

Radny Paweł Małek  - powiedział, że radni nie byli zapraszani na to spotkanie, tylko on  był 

zaproszony jako prezes spółdzielni, i dlatego inni radni nie brali w tym udziału.  Powiedział, 

że po rozmowie z firmą która teraz będzie odbierać śmieci to będzie się starać, żeby 

zwiększyć odbiory odpadów komunalnych na terenie osiedli w Drzewicy - żeby to był 

dodatkowy kurs, jeśli chodzi o śmieci zmieszane i dodatkowy kurs, jeśli chodzi o śmieci 

segregowane. Dodał, że w tej chwili czeka na odpowiedź od tej firmy i wtedy udzieli wiecej 

informacji. Dodał również, że ze swojej strony, jak i pracowników dokładają wszelkich 

starań, żeby te obciążenia jak najmniej dotknęły wszystkich mieszkańców. Powiedział, że 

dodatkowo zostało wypożyczonych 7 koszy, które powinny zabezpieczyć w pełni potrzeby 

mieszkańców.  
 

Radny Michał Kopczyński -  powiedział, że chciałby złożyć wniosek o zagospodarowanie 

terenu obok kładki z projektu MOF-u, za młynem na ulicy Słowackiego.  Powiedział, że 

uważa, że to jest teren zalewowy i te pieniądze właśnie powinny być przeznaczone na takie 

tereny. Dodał, że można tam zrobić spływy dla kajaków oraz ścieżki nawet edukacyjne ( z 

tego co pamięta to Zastępca powiedział, że jest tam jakaś roślina, która jest rzadkością w 

Polsce). Następnie powiedział, że chciał złożyć wniosek o próg zwalniający na ulicy Armii 

Krajowej, o który Radna Anna Kumur składała wniosek wielokrotnie.  Dodał, że  tutaj to już 

jest zaniedbanie czyjeś, dlatego że tego progu nie ma, ponieważ jest bardzo blisko szkoła i to 

jest prośba od mieszkańców. Następny temat chciał skierować do pani prezes PGKiM który 

dotyczy informacji dla mieszkańców odnośnie nitki wodnej, która była robiona na ulicy 

Słowackiego. Chodziło o to, że nie było żadnej informacji dla mieszkańców, kiedy to będzie 

podłączane lub kiedy będzie to rozłączane. I w związku z tym ludzie zgłaszali awarię różnych 

sprzętów elektronicznych.  Dodał, że  zgłaszali również słabe zabezpieczenie wykopów, które 

były zrobione. Zgłosił wniosek o zrobienie drogi na Kilińskiego od numeru 70 do 70 F oraz 

chodnika i drogi powiatowej też na ulicy Kilińskiego - dokończenie tego projektu. Poprosił 

również o wykaz prowizji dla sołtysów. Powiedział również, że ma jeszcze prośbę od 

Radnego Jakubczyka i poprosił o wykaz z poszczególnych miejscowości  inwestycji 

budżetowych za ostatnie 10 lat. 

 

 

Radna Anna Rogulska – powiedziała, że postanowiła sobie przejechać się przez różne 

wioski i zobaczyć, jakie tam są drogi. Powiedziała, że przed sesją przejechała przez 

Brzustowiec i powiedziała, że tam jest zaplanowana kolosalna inwestycja i uważa, że ta droga 

nie jest zła. Dodała, że nie wie na jakiej podstawie są podejmowane te decyzje odnośnie 

inwestycji i powiedziała że niech się wszyscy radni przyjadą po drogach, zobaczą jakie są 

drogi w innych wioskach i może będzie inaczej wtedy podjęta decyzja odnośnie inwestycji 

drogowych.  

 

Sołtys Bogusław Sarwa -  odnośnie nowego odcinka drogi, który był zrobiony przy wylocie 

z Krzczonowa. Powiedział, że mieszkańcy się troszeczkę denerwują, że jest to droga 

poszerzona, jest bardzo ostry zakręt a brakuje tam oznaczenia poziomego a także brakuje 

oświetlenia ulicznego. 
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Radny Eugeniusz Wrzesień – w nawiązaniu do wypowiedzi Radnej Rogulskiej spytał przez 

którą ulicę jechała i co tam jest podwójnie robione?  

 

Radna Anna Rogulska – odpowiedziała, że nie powiedziała, że jest coś podwójnie robione. 

Powiedziała, że przejechała przez każdą uliczkę i nie widzi tam potrzeby remontu.  
 

Radny Eugeniusz Wrzesień – powiedział, że Stara Wieś była zrobiona już siedem lat temu, 

ale został niedokończony odcinek trzystu metrów.  
 

Radna Anna Rogulska - powiedziała, że na Starej Wsi jest inwestycja na 550.000 zł i to o tą 

ulicę jej chodziło. Powiedziała, że postanowiła sobie, że przejedzie przez wszystkie wioski i 

wszystkie drogi obejrzy. Powiedziała również, że Jelnia jest pominięta w inwestycjach chyba 

dlatego, że ona jest w opozycji, i dodała że to ona a nie mieszkańcy, dlatego mieszkańcy nie 

powinni na tym cierpieć. Powiedziała, że w Jelni w drodze są doły i poprosiła, żeby tam się 

radni przejechali i zobaczyli bo w Brzustowcu nie ma takiej drogi jak w Jelni (zwłaszcza od 

szkoły w kierunku Świerczyny). 

 

Radny Eugeniusz Wrzesień- odpowiedział, że droga „Stara Wieś” kosztowała 306.000 zł , 

kolonia 700.000 zł. Powiedział, że na początku była zrobiona kolonia smugi, która 

kosztowała 400.000 zł, a gdy była inwestycja w Jelni, kosztowała 3.000.000 zł. Powiedział, 

że  było to o 300% więcej zrobione w Jelni. Dodał, że te inwestycje w Brzustowcu były 

robione przez trzy kadencje Radnego a nie w tym, czy w poprzednim roku. 
 

Burmistrz – odnośnie wypowiedzi mieszkanki pani Marii Pabjanek w kontekście grodzenia 

rzeki powiedział, że pismo jest już złożone w sekretariacie. Zgodnie z właściwością zostanie 

przekazane do Wód Polskich, bo wody płynące są wodami, którymi zarządza Skarb Państwa. 

Gmina może  sprawę monitorować i będzie to robiła, ale na pewno jako samorząd się 

zaangażuje aby była podjęta stosowna szybsza decyzja w tej sprawie.  

Odnośnie wypowiedzi Radnego Małka Burmistrz podziękował za słowa, w kontekście dzieci 

z niepełnosprawnością. Powiedział, że czasem mówimy o rzeczach milionowych, a równie 

ważne są i zostały dostrzeżone potrzeby odciążenia kilkunastu rodzin w przypadku wydatków 

na zajęcia z ich dziećmi.  

Odnośnie wypowiedzi Radnego Września powiedział, że  miło, że dostrzegane są zmiany na 

PKP. Powiedział, że dworzec autobusowy  też jest nowym obiektem, którego się już nie 

wstydzimy. Jeżeli chodzi o prośbę do samorządu w kontekście zabezpieczenia środków na 

uroczystość nadania imienia, powiedział, że nie możemy z publicznym środków fundować 

standardu. Natomiast jeżeli pojawią się jakieś wydatki związane z organizacją tej 

uroczystości, którą szkoła organizuje to z pewnością Gmina będzie na bieżąco w kontakcie z 

panią dyrektor i z  taką pomocą przejdziemy na miarę i potrzeb i możliwości po to, żeby ta 

uroczystość 30 maja zaplanowana była uroczystością godną patrona.  

Co do wypowiedzi Radnego Matyji  odnośnie odpadów komunalnych na osiedlach 

powiedział, że Radny Paweł Małek był jednym z inicjatorów spotkania z paniami z firmy, w 

kontekście przedyskutowania kwestii odpadów nie tylko z terenów miasta i wsi, ale również 

w kontekście zwiększonej ilości odbierania odpadów na małym obszarze od mieszkańców 

spółdzielni. 

Co do wypowiedzi Radnego Kopczyńskiego, który wspomniał o zagospodarowaniu terenu 

nad rzeką Drzewiczką powiedział, że Zastępca - Burmistrz Niemirski wspomniał na komisji, 

że na ten moment mamy tam jakiś gatunek chroniony, który uniemożliwia jakiekolwiek 

inwestowanie w ten teren.  
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Co do progu zwalniającego powiedział, że aktualnie już jest zlecona organizacja ruchu. 

Powiedział, że nawet montaż progu to nie jest kwestia decyzji o zabezpieczeniu środków. 

Trzeba również opracować zmianę organizacji ruchu. To już jest rozpoczęte.  Powiedział, że 

przekaże Prezes PGKIM informacje na temat uwag radnego i powiedział, że też miał podobne 

uwagi odnośnie zabezpieczenia wykopów czy ewentualnego informowania mieszkańców o 

czasowym wyłączeniu wody z racji na przyłącza. Z racji na nieobecność pani Prezes 

informacja zostanie przekazana. 

Odnośnie budowy drogi gminnej Kilińskiego - powiatowej, Burmistrz powiedział, że ma 

podobne oczekiwania.  

Jeśli chodzi  o wykaz inwestycji  za ostatnich 10 lat to spytał jak ma na przykład ująć budowę 

oczyszczalni ścieków? Czy ma podzielić oczyszczalnię na osiemnaście sołectw czy podzielić 

to na osobę ? Powiedział, że mowa jest o setkach zadań stąd potrzeba czasu. Burmistrz 

powiedział, że nie jest to pierwsza potrzeba w urzędzie, żeby zbierać setki inwestycji, kiedy 

dzisiaj Gmina ma przed sobą kolejnych kilkadziesiąt,  i powtórzył, że jest to też wątpliwość, 

jak to ująć przy dużej części. Burmistrz powiedział, że  jest Raport o Stanie Gminy od roku 

2018 i wszystkie te informacje są w raporcie, który co roku jest publikowany a także jest 

przedmiotem obrad sesji i odesłał Radnych do dokumentu i dodał, że budżety są dostępne, 

jeżeli chodzi o samorząd i można to znaleźć w internecie. Powiedział również, żeby Radni nie 

oczekiwali, że tak z tygodnia na tydzień  gmina będzie zbierać setki inwestycji, tylko po to, 

żeby „po próżnicy dyskutować” po czym powtórzył, że odsyła do dokumentu a  jak   będzie 

czas i stosowne siły przerobowe, to taka informacja zostanie udzielona, ponieważ nie jest to 

tajemnica. 

Odnośnie wypowiedzi radnej Rogulskiej powiedział, że uprościła sprawę bardzo zasadniczo, 

mówiąc że jest w opozycji i że nie ma ujętej w budżecie jakiejś drogi. Powiedział, że tak 

stanowi prawo, że o kształcie budżetu decyduje Rada Miejska. Burmistrz jest upoważniony 

do jego przedłożenia, a Rada Miejska budżet uchwala.  Po czym nawiązał do dzisiejszego 

głosowania i powiedział, że dzisiaj klub radnych nie udzielił poparcia inwestycji w postaci 

dokończenia trzech budynków: Świerczyna, Radzice Duże i Idzikowice i gdyby nie 

większość Rady byłby problem. Dodał, że nie udzielili poparcia zapisowi, który gwarantuje 

opracowanie dokumentacji, a wreszcie budowę funkcji sportowej na działce powiatowej 

między Orlikiem a Domem Kultury. Burmistrz powiedział, że dla niego jest kuriozalne 

przegłosowanie 9.000 zł dla Powiatu, a nie dali zielonego światła w budżecie, żeby 

zabezpieczyć środki 33.000 zł na rodziny, które mają dzieci z niepełnosprawnością. 

Powiedział, że w tym przypadku Radnym ręka nie zadrżała, ponieważ są  klubem, który musi 

pokazać swoją odrębność. Dodał, że w samorządzie jest praca samorządowa i nie ma miejsca 

na politykę.  

Odnośnie wypowiedzi Sołtysa Sarwy, powiedział, że Gmina przekaże informacje do 

Zarządów Powiatu zgodnie z właściwościami. Powiedział, że ciągle nie ma jeszcze linii na 

drodze być może z racji na temperatury ponieważ do malowania oznakowań na drodze  musi 

być stosowna temperatura.  

Odnośnie prowizji sołtysów Burmistrz powiedział, że radny Kopczyński chciałby otrzymać 

informację ile w ciągu roku ubiegłego każdy z sołtysów zebrał w formie inkasa i powiedział, 

ze taka informacja zostanie przekazana.  

 

Radny Michał Kopczyński -  odniósł się do słów Burmistrza. Powiedział, że uchwalany jest 

budżet przez Radnych i powiedział, że zgadza się i tak powinno być. Dodał, że niestety tak 

nie jest, bo radni mogli tylko wnieść zmiany do budżetu, a nie uchwalać go. Dodał, że jeżeli 

chodzi o ich szóstkę, to powiedział, że nie wie ale może rzeczywiście dziewiątka radnych 

uchwalała ten budżet i dlatego, wstrzymali się od głosowania za budżetem, a nie byli 
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przeciwko. Powiedział również że chciałby wykaz prowizji sołtysów z ostatnich 3 lat, bo 

słyszał, że 2024 rok był wyjątkowo inny niż pozostałe lata.  

 

Radny Bartłomiej Matyja – powiedział, że również chciałby się odnieść do słów Burmistrza 

odnośnie tych pieniędzy dla rodziców z chorymi dziećmi. Powiedział, że trochę traktuję to 

jakby osobiste uderzenie w niego. Dodał, że dla niego to można tych pieniędzy dać nawet  

200.000 zł. Powiedział, że nie jest przeciwko temu że będą te pieniądze przeznaczone na 

dzieci. Powiedział, że radni wstrzymali się, ponieważ żaden z ich wniosków nie został do 

budżetu wprowadzony i tego się trzymają. Natomiast jeżeli słyszy, że radni z klubu są 

przeciw dawaniu pieniędzy na chore dzieci, to trochę go to boli. 

 

Radna Anna Kumur -  powiedziała, że dzisiaj miała niewiele się odzywać, ale powiedziała, 

że się nie da odzywać i bardzo by chciała prosić Burmistrza, żeby w koło nie mówił im o tej 

polityce, ponieważ oni  żadnej polityki nie uprawiają. Powiedziała, że oni dbają o samorząd, o 

mieszkańców i naprawdę chcą wiele dla Drzewicy. Dodała, że trzeba wszystkich szanować, a 

nie uderzać w ich szóstkę, skoro chcą trochę inaczej. 

 

Burmistrz – powiedział, że budżet uchwalony został 23 grudnia przez 15 radnych Rady 

Miejskiej w Drzewicy a nie przez 9 radnych. Odnośnie wypowiedzi Radnego Matyji 

powiedział, że jest za tym że może być 200 tysięcy na dzieci i powiedział, że nie mówi o ich 

intencjach tylko o czynach. Powiedział, że stanowisko radnych wyraża się nie w opiniach, nie 

w dyskusji, wyraża się w głosowaniu. Powiedział, że Klub Radnych tych propozycji nie 

poparł z definicji tylko po to, żeby konsekwentnie być przeciwko. Powiedział, że Radny 

Gubiec wstrzymał się nad budżetem w grudniu, kiedy w budżecie było 100 tysięcy na 

dokończenie świetlicy wiejskiej a później mówione jest, że nie ma niektórych ich inwestycji 

robionych. Powiedział, że jako Klub Radnych z definicji są niezadowoleni z tego co się 

dzieje. Powiedział, że jest samorządowcem i czasem polemizuje z politykami, ale 

doświadczenia politycznego w takiej czystej polityce nie ma i mieć nie chce.  
 

Sebastian Gubiec -  powiedział, że wstrzymuje się dlatego, gdyż miał inwestycje na świetlicę 

w Brzuzie, która nie została przeniesiona do następnego budżetu i została zastąpiona czymś 

innym.  

 

Następnie głos zabrała Monika Podogrocka -  powiedziała, że od 1 lutego ponownie 

przyjmujemy wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

wykorzystywanego do produkcji rolnej. Punkt będzie czynny tak jak zawsze na parterze. 

Wnioski są dostępne na stronie internetowej. Poinformowała o rozpoczęciu prac 

geodezyjnych w terenie gminy Drzewica na dostarczenie bazy ewidencji gruntów i budynków 

polegających na przeprowadzeniu tej modernizacji w obrębach ewidencyjnych, czyli 

miejscowościach Dąbrówka, Domaszno, Krzczonów, Strzyżów i Zakościele - w tych 

obrębach zostanie przeprowadzona modernizacja. Wszelkie dodatkowe informacje również 

udzielane są przez Starostwo Powiatowe w Opocznie.  

 

 

Sekretarz –poinformował że pracownicy Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w dniu 17 

lutego, w godzinach 10:00 – 14:00 będą ponownie pełnić dyżur w sprawie tzw. „Rent 

Wdowich”.  

Powiedział, że jeśli chodzi o dzisiejsze uchwały w sprawie utworzenia sołectwa Augustów i 

podziału sołectwa Jelnia to był to akt prawa miejscowego co oznacza, że uchwała wchodzi w 

życie 14 dni po ogłoszeniu w dzienniku urzędowym. Nadzór Prawny Wojewody ma 30 dni od 
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momentu otrzymania tej uchwały na zgłoszenie ewentualnych uwag. Powiedział ,że ma 

nadzieję, że takie uwagi, się nie pojawią i rozpocznie się procedura wyborcza.  

 

Radny Michał Kopczyński -  powiedział, że jeśli Burmistrz będzie rozmawiał z panią Prezes 

PGKiM, to chciał bardzo mocno zwrócić na to uwagę odnośnie informacji o remontach, bo 

nie chodzi mu o pracowników, tylko o to , że nie ma informacji do mieszkańców, czy do 

sklepów.  

 

Radna Dorota Wiktorowicz – Powiedziała, że Pani prezes informowała, że dziś niestety nie 

może być obecna na sesji w związku z pracami w Starostwie.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

- Bartłomiej Matyja 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Bogusław Sarwa 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Andrzej Krzyżanowski 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Bartłomiej Matyja 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Kumur 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Sebastian Gubiec 

- Dorota Wiktorowicz 

- Monika Podogrocka 

- Dorota Wiktorowicz 

- Andrzej Krzyżanowski 



Strona 24 z 24 

 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Wnioski zgłoszone podczas sesji :  

 

Radny Eugeniusz Wrzesień:  

- dobudowa dwóch słupów oświetleniowych w  kierunku torów – Brzustowiec (Smugi)  

- zabezpieczenie środków się uroczystość nadania imienia i sztandaru dla Szkoły 

Podstawowej w Brzustowcu 

 

Radny Bartłomiej Matyja:  

- częstszy odbiór śmieci na osiedlu 

 

Radny Michał Kopczyński: 

- zagospodarowanie terenu obok kładki przy młynie na ul. Słowackiego 

- próg na ulicy Armii Krajowej, 

- słabe zabezpieczenie wykopów przy drogach,  

- zrobienie drogi gminnej na ul. Kilińskiego od numeru 70 do 70 F 

- dokończenie chodnika i drogi na ul.  Kilińskiego przy drodze powiatowej, 

- wykaz prowizji sołtysów za ostatnie 3 lata 

- wykaz inwestycji od kwoty 50.000 zł z ostatnich 10 lat dla poszczególnych sołectw 

(wniosek złożony w imieniu Radnego Krzysztofa Jakubczyka)  

 

Sołtys Bogusław Sarwa: 

- oznaczenia poziome i oświetlenie na nowym odcinku drogi powiatowej w Krzczonowie  

 

 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy – Dorota Maria Wiktorowicz podziękowała 

obecnym za udział w posiedzeniu i zamknęła obrady VIII Sesji Rady Miejskiej w Drzewicy 

IX Kadencji 

 

Uchwały podjęte na Sesji stanowią załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

 

 

 

Przewodniczący 

 

Rada Miejska w Drzewicy 

 

Przygotował(a): Anna Nojek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


